
 

 

 

CONSELL DE BARRI VALLCARCA I ELS PENITENTS 

RESUM DELS PUNTS DE L'ORDRE DEL DIA 

Data: 17 de novembre de 2021 hora:  18.00 h  Lloc: Casal de Barri Can Carol 

Assistència política, tècnica, d’entitats i associacions i de la ciutadana: 55 persones 

• Assistents presencials: 40 persones  

• Assistents telemàticament: 15 persones 

 

Ordre del Dia 

1. Informe del Regidor 
2. Implementació de l’àrea verda d’aparcament al barri 

3. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió 

El Regidor del Districte i President del Consell de Barri de Vallcarca i Els 

Penitents, Sr. Eloi Badia presenta als Consellers: 

• Alberto Lacasta(PSC, Conseller de Barri) 

• Jordi Farriol (Barcelona en Comú) 

• Marc Bosch (ERC) 

• Jordi Folch (JuntsxCat) 

• Jordi Bea (Ciutadans) 

• Jordi Daura (BxCanvi) 

 

També ens acompanyen: 

• Pilar Miràs (gerent del Districte) 

• Jordi Raboso (director de la Direcció de Llicències i Espai Públic del 

Districte) 

• Eugeni Rico (Direcció de Mobilitat) 

• Irene Esteban (Direcció de Mobilitat) 



 

 

 

 

1-INFORME DEL REGIDOR  

 

• Les obres de la plaça Mons tenen prevista la seva finalització al 

març. 

• La finalització de la construcció dels 14 habitatges de l’av. Vallcarca, 

93 està prevista per al desembre. 

• La finalització de les obres de la Generalitat de l’ascensor del metro 

de Vallcarca està prevista per al febrer. 

• El dia 18 de novembre comença l’espai participatiu del cobriment 

de la ronda de Dalt, per decidir els usos. És un projecte de futur. 

• Del projecte Protegim les Escoles, ara s’acaben les actuacions a les 

escoles Galatea i Segarra i les actuacions a l’escola Montseny es 

faran a l’estiu. 

• El projecte “Cuidem Barcelona” és un pla de xoc en 10 punts per 

districte per reforçar actuacions de neteja, bancs, escocells, podes, 

pintades... Al Barri són dos punts: pl. Lesseps i Vallcarca 

 

 

2- IMPLEMENTACIÓ DE L’ÀREA VERDA D’APARCAMENT AL BARRI  

El Sr. Eugeni Rico i la Sra. Irene Esteban, de la Direcció de Mobilitat de 

l’Ajuntament, expliquen aquest punt amb l’ajut d’un power-point que 

s’adjunta. 

 

S’obre un torn de paraules sobre aquest punt: 

P. M. M. (A.VV. Penitents): No es correcto dar esa explicación después de 

ejecutar la obra. 

A. A.: Explicació sobre quin ha estat el criteri per la nova zona verda. A la 

plaça Olèrdola i als carrers de Palou i Cardedeu s’han eliminat moltes 



 

 

places i per contra s’han posat una gran quantitat de places de motos que 

son innecessàries. 

E. F. (veïna de c. Manduixer): a baix de la Carretera de les Aigües, no hi 

cabran tots els cotxes dels veïns. El veïnat no ha demanat la Zona Verda. 

S. A. V.: No hi haurà suficients places d'aparcament pels veïns. Podrien 

solapar la nostra zona amb el carrer Nazaret? 

Veí: Els veïns encara no reben cap targeta de residents per a la Zona 

Verda. 

Veí: No han pensat en la gent gran que es desplaça amb cotxe perquè no 

poden pujar i baixar de casa amb bicicleta.  

 

 3- TORN OBERT DE PARAULES 

M.E.S.:  

• La implantació zona verda, ha sigut a petició dels veïns? per què no 
és gratuïta per als residents com ho era abans? 

• Millora arranjament carrer Navata: amplada voreres, soterraments 
pals elèctrics, moderació velocitat com a altres carrers.  

• Camí escolar cap a escola Sadako. 
 
JA.C.: 

• sol·licitar solapar nova àrea verda zona 30 amb St Genis dels 
Agudells. 

• sol·licitar escales mecàniques al carrer de Gutenberg. 

• sol·licitar una major freqüència de pas del bus de barri 
 
M.S.: que se redujese la cantidad de aparcamiento de motos en el Carrer 
Palou 
 
M.H.F (A.VV. Els Penitents i Vallcarca).: Situación zona verde-parque,  
carretera Sant Cugat con Paseo Valle Hebrón 
 
S.A.: En el descampado donde está Can Carol cada noche hay botellones. 
Que se valle el descampado y se cierre por la noche.  
 



 

 

JM.R.R.: 

• Accés al barri amb cotxe, cotxes mal estacionats carrer Calendau i 
carrer Bécquer fins número 12. 

• Contenidors escombraries per les obres de la Plaça Muns 

• Brutícia del Barri i dels seus carrers 

• Botellots al descampat davant del número 12-14 del Carrer Bécquer  

• Xabolisme de Vallcarca 
 
M.M.: Presentació del Casal de Gent Gran Penitents 
 
P.M.G.: Containers de basura en la calle Gustavo Bécquer  
 
S.G.V.: Zona pacificació J.M. Segarra 
 
B.I.S.: Respecte la construcció de l’Institut Vallcarca, hi ha noticies sobre la 
resolució de la demanda feta al TSJC per algunes comunitats de veïns. 
Previsió de finalització d’obres. 
 
L.M.:  

• Espais verds coordinats entre administració i veïns 
Suport a col·lectius més vulnerables  

• Solucions estratègiques per evitar degradació de convivència entre 
pla execució urbanístic i propostes veïnals que ja estan en marxa al 
barri 

• Pla estratègic energètic comunitari 
 
J.E.B. (representant dels veïns del c. Gomis): sol·licitem gestió al Jutjat 
perquè d'una vegada facin l'alçament del solar 106 ja que   veiem perillar 
el desnonament.   El Veïnat seguim suportant el soroll, insalubritat, sortida 
de rates del solar. 
  
A.P.L. (A. VV. Som Barri):  

• sobre la situació dels assentaments a Vallcarca, discursos racistes i 

xenòfobs s'han anat infiltrant al barri. Els assentaments són 

conseqüència de l'empobriment generalitzat, la dificultat d'accés a 

l'habitatge i dels molts desnonaments que s'han dut a terme 

darrerament al barri. Cal construcció d'habitatge social  

• sobre la campanya elfumensmata 



 

 

 

M.L.S.: Acciones respecto al nuevo asentamiento en el solar de la Cantera 

J.B.A. (Veí del c. Farigola): sobre l'estat del barri de Vallcarca. 

G.P.C.: Poder participar en el debat de la situació lamentable del barri de 
Vallcarca: carrers bruts, assentaments, rates, voreres estretes, manca de 
papereres... 

E.C.M.: Situació del barri. 

M.D.T.: Accions a realitzar per acabar amb els assentaments i les 
barraques de Farigola 

O.H., F.S.B., M.M.S.: Solucions al barraquisme del barri. 

A.L.M., F.C.: Qué medidas se están tomando desde la administración para 

salvaguardar la seguridad de las personas que viven en las barracas del 

barrio y están siendo amenaçades 

ML.V.H., R.A.M.: reubicar en pisos sociales los asentamientos ilegales. 

Estas personas viven en condiciones insalubles que degradan el barrio y 

podrían ocasionar incendios.  

F.R.M., A.G.A.:  

• Inseguretat i insalubritat en el barri. Portem gairebé dos anys amb 

la presència de dos assentaments al carrer Cambrils amb el carrer 

de l'Argentera i un altre, a punt d'assentar-se al carrer Farigola.  Es 

comencen a veure drogoaddictes i camells pel barri. 

• Neteja del descampat que hi ha entre el carrer Gustavo Bécquer i 

Av. Vallcarca. Fa quatre anys que no es poden arbres ni es netegen 

les herbes. Augment de rates  

• Ampliació urgent de voreres sobretot als carrers Calendau, Cambrils 

i l'Argentera.  

A.R.L.:  

• Degradació del teixit urbà i social del barri. Entorn dels carrer 

Farigola, Cambrils, Calendau i G.Bécquer. 

• Necessitat d’habitatges públics 



 

 

• Amb els solars de titularitat privada, quina sortida hi ha? 

• Quin és el projecte futur de Vallcarca?  

M.P.: No és just que els veïns de tota la vida de Vallcarca, hagin de marxar 

perquè s’han instal·lat barraques consentides.   

L.M. (veïna del c. Gustavo Bécquer): Situació molt perillosa pel barri, i de 

salut pública pels campaments. Hi ha nens petits vivint en condicions 

infrahumanes. Preguem, que es desallotgin dits campaments. 

S.C.B.:  

• Oferir una millor alternativa a la gent dels assentaments. 

• Pla urbanistic per tota la quantitat de solars que tenim al barri 

C.T.: 

• Cómo planea el Ayuntamiento evitar los asentamientos. 

• Cómo será la incorporación al tráfico, de los vehículos que salgan de 

la calle Sant Camil en la nueva Plaza Mons  

• Saber el proyecto de paisajismo para Can Carol 

• Cuándo se realizará el proyecto del Consulat 

• Cal expropiar terrenos baldíos y realizar parques o plazas eficientes 

Diversos veïns i veïnes:  

• Les persones joves del barri volen un barri per a tothom en 

convivència. Els joves necessiten espais de reunió i que se'ls 

consideri. 

• La cultura del barraquisme ha estat arrelada al barri i sempre hi ha 

hagut bona convivència. No són persones conflictives. Cal buscar 

solucions reals més enllà de la policia i els mediadors. Es demana 

respecte per a tots els veïns i veïnes 

Veí del c. Farigola: El tema de les barraques és un tema que ha de 

solucionar l'administració. No per racisme, sinó perquè aquestes persones 

no poden viure així. 



 

 

G. (Veí del pg Turull): Quan s'urbanitzarà el Passeig Turull, una de les 

entrades al Parc Güell. Són jardins abandonats, ple de rates i no es pot 

passejar perquè no hi ha voreres per vehicles mal aparcats.  

Veí membre de l’ Assemblea dels afectats per l'Eix Verd: Disconformitat 

per la ubicació d'un mural de “Parets amb ànima” en un edifici en el qual 

viuen persones que viuen sota la por de ser expulsats, amb un missatge de 

positivitat amb la paraula “autogestió” en un dels edificis afectat pel pla 

urbanístic de la Rambla Verda. 

 


